

# AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)

文件范围 Documentation Scope: 适用于中安信(北京)食品安全技术有限公司的 CNAS 体系认证证书和认证标志的管理。

Applicable to the management of CNAS system certification certificate and certification mark of Ansense Food Safety Technology Co., Ltd.

#### 文件发放部门 Document Distribution:

	□所有部门 ANSENSE	■总经理 General Manager
	□公正性委员会	□技术委员会
   范围	Committee for Impartiality	Technical Committee
Scope	■认证部	□销售部
	Operation Department	Sales Department
	■质量部	□办公室
	Quality Department	Office Department

批准人: 总经理 舒冠成

Approved by: GM Shu Guancheng

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 1 of 16



# 修订记录 Change log:

版本号 Version No.	日期 Date	修订描述 Description
V1	2022-09-01	初次发布 Initial issue
V2	2023-09-01	增加 EMS、OHSMS 相关内容 Add EMS and OHSMS related content
V2.1	2024-03-05	增加 "不得在产品包装上使用任何声明,说明客户通过 FSMS 认证的要求" Add "Do not use any statement on product packaging to indicate the customer's requirement for FSMS certification"





# 目录 Contents

1、目的与范围 Purpose and scope
2、职责 Responsibilities4
3、引用文件 Reference file5
4、术语和定义 Terms and definitions5
5、认证证书及管理要求 Certification certificate and
management requirements6
6、公司徽标 Company logo11
7、公司认证标识 Company certification mark11
8、认证、认可标识使用要求 Requirements for the use of
certification and accreditation marks13
8.1 使用范围 Scope of use13
8.2 获证组织使用认证标识和 CNAS 认可标识的要求
Requirements for certified organizations to use
certification marks and CNAS accreditation marks 14
9、相关记录 Related records16

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 3 of 16



# 1、目的与范围 Purpose and scope

1.1 为了正确使用公司徽标、认证证书、认证标识以及 CNAS 认可标识(以下简称证书和标识),防止误用和误导性宣传,维护公司信誉,制定本程序。

In order to correctly use the company logo, certification certificate, certification logo, and CNAS accreditation logo (hereinafter referred to as the certificate and logo), prevent misuse and misleading advertising, and maintain the company's reputation, this procedure is formulated.

1.2 本程序适用于质量管理体系(QMS)、食品安全管理体系(FSMS)、危害分析与关键控制点体系(HACCP)、环境管理体系(EMS)、职业健康安全管理体系(OHSMS)(以下简称管理体系)认证证书内容和管理要求。

This program is applicable to the contents and management requirements of certification certificates for Quality Management Systems (QMS), Food Safety Management Systems (FSMS), Hazard Analysis and Critical Control Point Systems (HACCP), Environmental Management Systems (EMS), and Occupational Health and Safety Management Systems (OHSMS) (hereinafter referred to as Management Systems).

1.3 本程序适用于公司徽标、公司认证标识以及 IAF-MLA/CNAS 联合标识、CNAS 认可标识的管理和使用要求。

This program is applicable to the management and usage requirements of company logos, company certification logos, IAF-MLA/CNAS joint logos, and CNAS recognized logos.

1.4 公司相关部门和获证组织在使用证书和标识时应遵守本程序。

Relevant departments and certified organizations of the company shall comply with this procedure when using certificates and identification.

# 2、职责 Responsibilities

2.1 公司总经理负责签发管理体系认证证书。

The General Manager of the company is responsible for issuing management system certification certificates.

2.2 认证部负责认证证书和标识的管理。

The certification department is responsible for the management of certification certificates and identification.

- 2.3 认证部负责初审/再认证证书/保持证书/暂停/撤销/恢复认证资格通知书的制作和发放。 The certification department is responsible for the production and distribution of notification letters for initial review/re certification certificate/retention certificate/suspension/revocation/restoration of certification qualifications.
- 2.4 审核组负责对获证组织正确使用认证证书和标识的情况进行监督检查。

The audit team is responsible for supervising and inspecting the correct use of certification certificates and labels by certified organizations.

2.5 获证组织按本程序规定使用认证证书和标识。

The certified organization shall use the certification certificate and identification in accordance with the provisions of this procedure.

2.6 办公室负责对公司网站、宣传资料、PPT 模板等公开媒介使用 CNAS 标识的管理。

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 4 of 16



The office is responsible for managing the use of CNAS logos on the company's website, promotional materials, PPT templates, and other public media.

#### 3、引用文件 Reference file

3.1 《认证证书和认证标志管理办法》,国家质检总局 2004 年第 63 号令,根据 2022 年 9 月 29 日国家市场监督管理总局令第 61 号第二次修订

"Management Measures for Certification Certificates and Certification Marks", Order No. 63 of the General Administration of Quality Supervision, Inspection and Quarantine of the People's Republic of China in 2004, revised according to Order No. 61 of the State Administration for Market Regulation on September 29, 2022 3.2 GB/T27030《合格评定第三方符合性标志的通用要求》

GB/T27030 General Requirements for Third Party Conformity Markings for Conformity Assessment

3.3 CNAS-R01《认可标识使用和认可状态声明规则》

CNAS-R01 Rules for the Use of Accreditation Marks and Declaration of Accreditation Status

3.4 CNAS-RC03《认证机构信息通报规则》

CNAS-RC03 Certification Body Information Notification Rules

3.5 PR 1018《ANAB 认可标志和认可状态要求使用政策》

PR 1018 "Policy for the Use of ANAB Accreditation Marks and Accreditation Status Requirements"

3.6 其他相关认可要求

Other relevant recognition requirements

### 4、术语和定义 Terms and definitions

4.1 CNAS 徽标 (logo)::代表 CNAS 机构的特定图形, CNAS 拥有所有权和使用权。CNAS logo: A specific graphic representing the CNAS organization, which is owned and used by CNAS.

4.2 认可标识: CNAS 颁发的、供获准认可的机构使用的、表示其认可资格的图形标识。 Accreditation Mark: A graphic symbol issued by CNAS, intended for use by accredited institutions, indicating their accreditation qualifications.

4.3 认可状态声明:用以表示认可资格的文字说明。

Declaration of Accreditation Status: A textual explanation used to indicate accreditation qualifications.

4.4 IAF-MLA/CNAS 国际互认联合标识:由 IAF-MLA 国际互认标识和认可标识共同组成的 图形标识,简称 IAF-MLA/CNAS 联合标识。

IAF-MLA/CNAS International Mutual Recognition Joint Identification: A graphic identification consisting of the IAF-MLA International Mutual Recognition Identification and the Accreditation Identification, abbreviated as the IAF-MLA/CNAS Joint Identification.

4.5 公司徽标 (logo): 代表中安信 (北京) 食品安全技术有限公司的特有身份的图形标识。 Company logo: A graphic identification representing the unique identity of Ansense Food Safety Technology Co., Ltd.

4.6 公司认证标识:按照认监委文件要求,经其正式备案并公布的,供获证组织使用的,表

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 5 of 16



示其认证资格的图形标识。

Company Certification Mark: A graphic symbol that represents the certification qualification of a certified organization and is officially filed and published in accordance with the requirements of the Certification and Accreditation Commission.

# 5、认证证书及管理要求 Certification certificate and management requirements

5.1 认证证书是公司颁发给受审核方,证明其管理体系符合相应认证标准要求的证明文件。 Certification certificate is a document issued by the company to the audited party, proving that its management system meets the corresponding certification standards.

5.2 管理体系认证证书的内容包括:

The content of the management system certification certificate includes:

a) 证书名称(如:质量/食品安全管理体系/危害分析与关键控制点(HACCP)体系认证证书);

Certificate name (such as: Quality/Food Safety Management System/Hazard Analysis and Critical Control Point (HACCP) System Certification Certificate);

b) 认证注册号(即证书编号);

Certification registration number (i.e. certificate number);

c) 获证客户的名称、地址(多场所认证包括总部和所有场所的地址信息)、邮政编码、统一社会信用代码。该信息应与其法律地位证明文件的信息一致;

The name, address (including the address information of the headquarters and all locations), postal code, and unified social credit code of the certified customer. This information should be consistent with the information in its legal status proof document;

d) 管理体系认证所覆盖的范围,适用时,包括每个场所相应的认证范围;

The scope covered by management system certification, when applicable, includes the corresponding certification scope for each location;

e) 授予认证、扩大或缩小认证范围、更新认证的生效日期,生效日期不应早于相关认证决定的日期;

The effective date for granting certification, expanding or reducing the scope of certification, and updating certification should not be earlier than the date of the relevant certification decision;

注: 当证书失效一段时间时,在满足以下条件时,可以在证书上保留原始的认证日期: 1)证书上明确标示出当前认证周期的开始时间和截止时间; 2)证书上同时标示上一认证周期截止时间及再认证审核时间。

Note: When a certificate expires for a period of time, the original certification date can be retained on the certificate when the following conditions are met: 1) the certificate clearly indicates the start and end times of the current certification cycle; 2) The certificate should also indicate the deadline for the previous certification cycle and the time for re certification review.

f) 认证有效期; Certification validity period;

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 6 of 16



# 中安信

g) 审核获证客户时所用的管理体系标准和(或)其他规范性文件,包括发布状态的标示(例如修订的时间或编号);适用时,包括明示不适用的标准条款。

The management system standards and/or other normative documents used in reviewing certified clients, including indication of release status (such as revision time or number); When applicable, including standard clauses that are explicitly not applicable.

h) 认证用标准和(或)其他规范性文件所要求的任何其他信息(例如专项技术要求); Any other information required by certification standards and/or other normative documents (such as specialized technical requirements);

i) 公司的名称、地址和认证标识;

The name, address, and certification mark of the company;

j) 公司的印章和公司总经理的签字或盖人名章;

The company seal and the signature or personal seal of the general manager of the company;

k) IAF-MLA/CNAS 联合标识(仅适用于与 CNAS 签订协议的相关体系的证书), CNAS 认可标识。(获得相关资质后)

IAF-MLA/CNAS Joint Identification (applicable only to certificates of relevant systems under agreements with CNAS), CNAS recognized identification. (After obtaining relevant qualifications)

l) 为便于社会监督,在证书上应注明: "本证书信息可在国家认证认可监督管理委员会官方网站 (www.cnca.gov.cn)上查询"。

For the convenience of social supervision, the certificate should indicate: "The information of this certificate can be found on the official website of the National Certification and Accreditation Administration (www.cnca.gov.cn)."

- 5.3 认证证书的签发: Issuance of certification certificate:
- 5.3.1 总经理或总经理授权人作出认证决定后,由公司总经理签发认证证书,给予认证注册。 After the General Manager or the person authorized by the General Manager makes a certification decision, the General Manager of the company shall issue a certification certificate and grant certification registration.
- 5.3.2 证书一般同时使用中文打印,需要时也可发出与中文内容一致的其他文种的证书。 Certificates are generally printed in Chinese at the same time, and certificates in other languages that are consistent with the Chinese content can also be issued when needed.
- 5.3.3 认证证书的认证注册号(即证书编号)的格式:

Format of certification registration number (i.e. certificate number) for certification certificate:

a) 对同一个组织实施的同一个体系认证,赋予一个认证证书编号。

Assign a certification certificate number to the same system certification implemented by the same organization.

b) 认证证书编号由机构注册号、标准代号、年份号、当年发出证书的累计顺序号,格式如下:

The certification certificate number is composed of the institution registration number, standard code, year number, and the cumulative sequence number of

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 7 of 16



# 中安信

certificates issued in the current year. The format is as follows:

XXX

XXXXX

XX

XXXXX

(机构注册号)

(标准代号)

(年号)

(顺序号) (子证书号)

(Institution registration number) (Standard code) (Year number) (Serial number) (Sub certificate number)

年号: 19,20, 21... Year: 19,20,21

标准代号: 认证依据标准代号: GB/T19001 为 QMS; GB/T 24001 为 EMS; GB/T 45001 为 OHSMS。

Standard code: Certification basis Standard code: GB/T19001 is QMS; GB/T 24001 is EMS; GB/T 45001 is OHSMS.

顺序号: 本公司当年发出的证书顺序号 00001,00002,...

Serial number: The certificate issued by our company in the current year has serial number 00001,00002

子证书号: 多场所组织的子证书注册号应与总部的注册号相同, 在注册号后加子证书的 分号: —1, —2, ……

Sub certificate number: The sub certificate registration number for organizations in multiple locations should be the same as the registration number of the headquarters, with sub certificate semicolons added after the registration number: -1, -2

c) FSMS/HACCP 的证书编号由中国食品农产品认证信息系统中自动生成 The certificate number of FSMS/HACCP is automatically generated by the China Food and Agricultural Product Certification Information System

d) 转证书项目,证书编号规则同初次认证的情况。

The certificate transfer project has the same certificate number rule as the initial certification.

5.3.4 通常对同一个组织实施同一个管理体系认证,只赋予一个注册号,发放一张证书,若 获证组织有两个名称,可在证书上注明,但不能赋予两个注册号,颁发两张证书。

Usually, the same management system certification is implemented for the same organization, with only one registration number assigned and one certificate issued. If the certified organization has two names, it can be indicated on the certificate, but two registration numbers cannot be assigned and two certificates issued.

5.3.5 对于多场所认证,根据需要,可颁发同一注册号的子证书或证书附件,并在证书附件 上描述管理体系所覆盖的全部场所的名称、地址和认证范围; 若颁发子证书, 应表明与主证 书的关系(如-1)。

For multi venue certification, sub certificates or certificate attachments with the same registration number can be issued as needed, and the name, address, and certification scope of all venues covered by the management system can be described in the certificate attachment; If a sub certificate is issued, it should indicate the relationship with the main certificate (such as -1).

5.3.6 认证部负责证书的打印、发放,并作好记录。

The certification department is responsible for printing and issuing certificates, and keeping records.

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 8 of 16



- 5.4 认证证书的更换 Replacement of certification certificate
- 5.4.1 在认证证书有效期内,发生下列情况之一,获证组织可向公司提出换证申请: During the validity period of the certification certificate, if any of the following situations occur, the certified organization may apply to the company for a certificate replacement:
  - a) 证书持有者变更; Change of certificate holder;
  - b) 扩大或缩小认证范围; Expand or reduce the scope of certification;
  - c) 组织所在地变更; Changes in the location of the organization;
- d) 认证依据的标准改变或换版。 Changes or updates to the standards used for certification.
- 5.4.2 有效期内换发的证书注册号、年份号、顺序号和有效期不变,要注明换证日期。 The registration number, year number, sequence number, and validity period of certificates issued during the validity period shall remain unchanged, and the date of renewal shall be indicated.
- 5.4.3 更换证书后,认证部需收回原证书,可采取由企业寄回、到企业现场收回等方式,认证部需对原证书收回情况进行确认,防止原证书未收回而使原证书被误使用的情况发生。

After replacing the certificate, the certification department needs to retrieve the original certificate, which can be sent back by the enterprise or collected at the enterprise's site. The certification department needs to confirm the situation of the original certificate retrieval to prevent the original certificate from being misused if it is not retrieved.

5.4.4 当公司认可业务范围调整时(如扩大、缩小、认证标准转换等),认证部通过相应评价为获证客户更换证书,确保在认可范围内发放带有认可标识的认证证书。

When the company recognizes the adjustment of its business scope (such as expansion, reduction, certification standard conversion, etc.), the certification department will replace the certificate for certified customers through corresponding evaluation, ensuring that certification certificates with recognition marks are issued within the recognized scope.

5.5 补发认证证书当获证组织认证证书遗失或损毁时,应填写获证组织补发证书申请书,经公司核定后补发认证证书。

When the certification certificate of the certified organization is lost or damaged, an application form for the certification organization to reissue the certificate should be filled out, and the certification certificate should be reissued after being approved by the company.

5.6 撤销认证证书后,公司应及时收回撤销的认证证书;若无法收回,应及时在相关媒体和公司网站上公布或声明撤销决定。

After revoking the certification certificate, the company should promptly retrieve the revoked certification certificate; If it cannot be retrieved, the decision to revoke should be promptly published or declared on relevant media and company websites.

5.7 再认证证书日期要求 Date requirements for re certification certificate 认证证书有效期满,经再认证审核,确认保持注册资格时,更新的证书应重新赋予注册号,证书到期日期为上周期认证到期日期后推3年。可能情况如下:

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 9 of 16



When the validity period of the certification certificate expires and it is confirmed through re certification review that the registration qualification is maintained, the updated certificate should be assigned a new registration number. The certificate expiration date is 3 years after the expiration date of the previous certification cycle. Possible scenarios are as follows:

1) 当总经理决定日期在原证书到期日期当天或之前,证书上应体现首次发证日期、更新认证的生效日期、证书到期日期;

When the general manager decides that the date is on or before the original certificate expiration date, the certificate should reflect the first issuance date, the effective date of the updated certification, and the certificate expiration date;

2) 当总经理决定日期在原证书到期日期之后并 6 个月之内的,证书上应体现首次发证日期、原证书到期日期、本次再认证审核日期、更新认证的生效日期、证书到期日期。

When the general manager decides that the date is within 6 months after the expiration date of the original certificate, the certificate should reflect the date of the first issuance, the expiration date of the original certificate, the date of the current re certification audit, the effective date of the updated certification, and the expiration date of the certificate.

5.8 对获证组织使用认证证书的要求

Requirements for certified organizations to use certification certificates 5.8.1 管理体系认证证书只能由获证组织在证书有效期内和获准认证范围内使用,不准以任何方式转让、出售或借用、冒用。

The management system certification certificate can only be used by the certified organization within the validity period and approved certification scope of the certificate, and is not allowed to be transferred, sold, borrowed or used in any way.

5.8.2 获得公司认证的组织,可以在其公开出版物、宣传品、网页等载体上展示认证证书,但应保证其清晰可辨。

Organizations that have obtained company certification may display their certification certificates on their public publications, promotional materials, web pages, and other media, but they should ensure that they are clear and distinguishable.

5.8.3 认证证书有效期为三年,在有效期内,经公司监督审核被确认保持注册资格后,获证组织方可继续使用管理体系认证证书,认证证书与保持认证资格通知书一并使用。

The validity period of the certification certificate is three years. Within the validity period, after being confirmed by the company's supervision and review to maintain the registration qualification, the certified organization can continue to use the management system certification certificate. The certification certificate is used together with the notice of maintaining the certification qualification.

5.8.4 因不符合认证要求,被暂停、撤销认证资格时,应停止使用认证证书。撤销认证资格时,将认证证书交回公司。

When the certification qualification is suspended or revoked due to non-compliance with the certification requirements, the use of the certification certificate should be stopped. When revoking the certification qualification, return

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 10 of 16



the certification certificate to the company.

# 6、公司徽标 Company logo

6.1 公司徽标式样为表明中安信(北京)食品安全技术有限公司的特有身份,公司使用唯一的徽标(如下图)

The company logo style is to indicate the unique identity of Ansense Food Safety Technology Co., Ltd. The company uses a unique logo (as shown in the figure below)

ANSENSE ANSENSE ANSENSE

6.2 公可徽怀官埋安水 Company Logo Management Requirements

6.2.1 公司拥有其所有权和使用权,不授予其他任何机构和个人使用。

The company owns and has the right to use it, and does not grant any other institutions or individuals the right to use it.

6.2.2 公司徽标和认证标识用于公司的公开出版物、文件、网页、办公用品、宣传品等,可采取印刷和电子图文等方式使用。

The company logo and certification mark are used for the company's public publications, documents, web pages, office supplies, promotional materials, etc., and can be used through printing and electronic graphics and text.

6.2.3 公司徽标可以按标准式样中的色彩使用,也可以用其他单一颜色使用。可以按比例放 大或缩小,但不得使其变形。

The company logo can be used in the colors specified in the standard style, or in other single colors. It can be scaled up or down proportionally, but it must not be deformed.

6.2.4 公司徽标可以单独使用,也可以与 CNAS/ANAB 认可标识和 IAF-MLA/CNAS、联合标识结合使用(仅适用于与 CNAS 签订协议的相关体系的证书)。具体要求依据本程序第 8.1 条规定执行。

The company logo can be used alone or in combination with CNAS/ANAB recognized logos, IAF-MLA/CNAS, and joint logos (only applicable to certificates of relevant systems that have signed agreements with CNAS). The specific requirements shall be implemented in accordance with Article 8.1 of this procedure.

# 7、公司认证标识 Company certification mark

7.1 公司认证标识式样根据 GB/T 27030-2006 《合格评定第三方符合性标志的通用要求》及 CNCA 相关文件要求,对不同管理体系认证,使用不同认证标识,式样依次如下: The style of company certification marks is in accordance with GB/T 27030-2006 "General Requirements for Third Party Conformity Marks for Conformity Assessment" and CNCA related documents. Different certification marks are used for certification of different management systems, and the styles are as follows: 质量管理体系认证标志 Quality Management System Certification Mark



AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 11 of 16



食品安全管理体系认证标志 Food Safety Management System Certification Mark



危害分析与关键控制点体系认证标志 Hazard Analysis and Critical Control Point System Certification Mark



7.2 认可标志的使用许可 License for the use of recognition marks

CNAS 认可标志,为 CNAS 徽标和标明认可制度的文字、认可注册号的组成。分为 CNAS 单独认可标志及被 IAF 国际互认标志两种。

The CNAS accreditation mark is a combination of the CNAS logo, text indicating the accreditation system, and accreditation registration number. It is divided into two types: CNAS individual recognition mark and IAF international mutual recognition mark.







中国认可 国际互认 管理体系 MANAGEMENT SYSTEM CNAS CXXX-M

说明: CNAS 为中国合格评定国家认可委员会的缩写, "MANAGEMEN SYSTEM"代表管理体系基本认可制度, "C"代表认证认证(certifier)认可,"xxx"为 ANSENSE 认可注册序号, "M"为管理体系。

Explanation: CNAS stands for the abbreviation of China National Accreditation Service for Conformity Assessment. "MANAGEMEN SYSTEM" represents the basic accreditation system for management systems, "C" represents certification, "xxx" represents the registration number for ANSENSE accreditation, and "M" represents the management system.

7.3 公司认证标志备案要求和适用范围

Requirements and Scope of Application for Filing Company Certification Marks

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 12 of 16



7.3.1 认证标志是为了表明获证组织的某一管理体系,根据公司认证规则实施认证后,符合适用的管理体系标准。

The certification mark is used to indicate that a certain management system of the certified organization, after being certified in accordance with the company's certification rules, complies with applicable management system standards.

# 8、认证、认可标识使用要求 Requirements for the use of certification and accreditation marks

# 8.1 使用范围 Scope of use

8.1.1 公司在使用 IAF-MLA/CNAS 联合标识前,按要求与 CNAS 签署书面协议并备案。

Before using the IAF-MLA/CNAS joint logo, the company shall sign a written agreement with CNAS as required and file it.

8.1.2 公司依据 CNAS-R01 等认可文件的相关要求,在有效期内,在已获得认可的认证领域和业务范围相关场合使用 CNAS 提供的管理体系认可标志和 IAF-MLA/CNAS 联合标识,或至少包括以下内容的认可说明:

The company shall, in accordance with the relevant requirements of CNAS-R01 and other accreditation documents, use the management system accreditation mark and IAF-MLA/CNAS joint identification provided by CNAS in the recognized certification field and business scope within the validity period, or at least include the following accreditation instructions:

a、适用的认可方案(管理体系);

Applicable accreditation plan (management system);

b、所获得认可的认可标准;

The recognized recognition standards obtained;

c、"该认可是 ANAB 颁发"的陈述。

The statement that this recognition is issued by ANAB.

8.1.3 公司及获证组织的任何地方不允许使用 CNAS 徽标。

The CNAS logo is not allowed to be used anywhere in the company or certified organization.

8.1.4 在使用 CNAS 认可标识和联合标识时,应与 CNAS 提供的色调相一致,并按同比例放大或缩小,同时保证字迹清晰。认可标识时应与机构标识一起结合使用在其被认可的认证活动中,与本机构的名称或徽标在同一个页面,且大小不超过机构标识。When using CNAS recognized and joint logos, they should be consistent with the color tone provided by CNAS, and enlarged or reduced in the same proportion, while ensuring clear handwriting. When recognizing the identification, it should be used in conjunction with the institutional identification in its recognized certification activities, on the same page as the name or logo of the organization, and the size should not exceed the institutional identification.

8.1.5 公司认证标识、认可标识和 IAF-MLA/CNAS 联合标识使用组合方式

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 13 of 16



Combination of Company Certification Mark, Accreditation Mark, and IAF-MLA/CNAS Joint Mark

8.1.5.1 公司已在质量、环境、职业健康安全管理体系领域获得 CNAS 认可资格,根据 CNAS-R01 规定,综合使用认可标识。

The company has obtained CNAS accreditation qualifications in the fields of quality, environment, and occupational health and safety management systems. According to CNAS-R01 regulations, the accreditation mark is used comprehensively.

8.1.5.2 认证标识、认可标识和联合徽标使用组合方式按公司公开文件执行。 The combination of certification mark, approval mark, and joint logo shall be implemented in accordance with the company's public documents. 8.1.6 用于认证证书,宜使用认证标识。

For certification purposes, it is advisable to use certification marks.

8.1.7 IAF-MLA/CNAS 联合标识仅适用于相应认可的管理体系认证范围内的宣传和使用。

The IAF-MLA/CNAS joint identification is only applicable for promotion and use within the scope of corresponding recognized management system certification.

## 8.2 获证组织使用认证标识和 CNAS 认可标识的要求

## Requirements for certified organizations to use certification

#### marks and CNAS accreditation marks

获证组织应当在认证范围内使用认证证书和认证标志,不得利用管理体系认证证书、 认证标志和相关文字、符号,误导公众认为其产品、服务已通过认证。

The certified organization shall use the certification certificate and certification mark within the scope of certification, and shall not use the management system certification certificate, certification mark, and related words and symbols to mislead the public into believing that its products and services have passed certification.

8.2.1 获证组织不得使用 IAF-MLA/CNAS 联合标识。

The certified organization shall not use the IAF-MLA/CNAS joint identification. 8.2.2 获得 CNAS 认可的管理体系认证证书的组织可以在组织与认证管理体系相关的文件上依据该文件的要求结合机构标志使用 ANAB/CNAS 标志。并与公司签署有关使用认可标识的协议。获证组织不得脱离机构标志单独使用 CNAS 认可标志,CNAS 标志规格不得超过机构标志规格。

Organizations that have obtained CNAS recognized management system certification certificates can use the ANAB/CNAS logo in accordance with the requirements of the documents related to the organization's certification management system, in combination with the institutional logo. And sign an agreement with the company regarding the use of recognized logos. The certified organization shall not use the CNAS accreditation mark separately

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 14 of 16



from the institutional logo, and the CNAS logo specification shall not exceed the institutional logo specification.

8.2.3 当获得多体系认证的组织需要宣传认证资格时,可使用组合认证标识; When organizations that have obtained multi system certification need to promote certification qualifications, a combination certification identifier can be used:

8.2.4 认证标识和 CNAS 认可标识可以用在组织与认证管理体系相关的文件、文具、邮政信件和出版物上,但不得用在产品上或以任何方式作为产品合格的说明。

Certification marks and CNAS accreditation marks may be used on documents, stationery, postal correspondence, and publications related to the organization's certification management system, but shall not be used on products or in any way as an indication of product conformity.

8.2.5 公司不授权任何获证客户在产品或产品包装上使用 FSMS、HACCP 等认证标志,

产品包装涵盖所有产品包装,包括初级包装(包含产品)和任何外包装或二次包装。 The company does not authorize any certified customers to use FSMS, HACCP or other certification marks on products or product packaging. The product packaging covers all product packaging, including primary packaging (including products) and any outer packaging or secondary packaging. 8.2.6 公司不得允许在产品包装上使用任何声明,说明客户通过了 FSMS、HACCP 等认证,这包括所有的产品包装,包括初级包装(包含产品)和任何外包装或二次包装。

The company shall not allow the use of any statement on product packaging stating that the customer has passed FSMS, HACCP, etc. certification, which includes all product packaging, including primary packaging (including products) and any outer packaging or secondary packaging.

8.2.7 获证组织不得进行被公司认为是误导顾客的错误宣传,一经发现不正确的宣传和误导使用认证证书和标识,公司将采取下列监管措施直至撤销认证资格,采取法律手段: The certified organization shall not engage in false advertising that the

company considers to mislead customers. Once incorrect advertising and misleading use of the certification certificate and logo are discovered, the company will take the following regulatory measures until the certification qualification is revoked, and legal measures will be taken:

a) 开出不符合报告, 获证组织应在2个月之内采取有效的纠正。

A non-conformity report should be issued, and the certified organization should take effective corrective measures within 2 months.

b) 造成严重影响或后果的,公司将撤销其认证资格,并采取适当的法律手段。

If it causes serious impact or consequences, the company will revoke its certification qualification and take appropriate legal measures.

8.2.8 认证证书和标识暂停使用和恢复 当获证组织被公司暂停认证注册资格时,书面通知其暂停其证书和标识的使用。当获证组织被公司批准恢 复其认证资格时,由认证部发出《保持/恢复认证资格通知书》或审核报告,通知其可以恢复使用认证证书和标识。Suspension and Restoration of Certification Certificate and Identification When the certification organization's certification registration qualification is suspended by the company, it shall be notified in writing to suspend the use of

AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 15 of 16



its certificate and identification. When the certified organization is approved by the company to restore its certification qualification, the certification department shall issue a "Notice of Maintaining/Restoring Certification Qualification" or an audit report, notifying it that the certification certificate and logo can be restored.

8.2.9 当获证组织的认证资格被撤销后,应立即停止使用认证证书和标识。 When the certification qualification of the certified organization is revoked, the use of the certification certificate and logo should be immediately stopped.

#### 9、相关记录 Related records

ANSR355 《保持/恢复认证资格通知书》

ANSR355 Notice of Maintaining/Restoring Certification Qualifications



AC008 认证证书和认证标志管理程序(Certification Certificate and Certification Mark Management Procedures)	ANSENSE
Version2 Issued on 2023-09-01 updated on 2024-03-05	Page 16 of 16